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Accelereazã
creºterea economiei
britanice

Avansul economiei britanice a ac-
celerat în trimestrul al doilea din
2013, în condiþiile în care toate
sectoarele industriale de bazã au înre-
gistrat creºteri pentru prima oarã în
ultimii trei ani.

În perioada aprilie-iunie 2013,
Produsul Intern Brut al Marii Brita-
nii a crescut cu 0,6% comparativ cu
trimestrul întâi, când avansul a fost
de 0,3%, potrivit anunþului fãcut ieri
de Oficiul Naþional de Statisticã
(ONS) de la Londra. Avansul anun-
þat de ONS este conform estimãrilor
analiºtilor.

În ritm anual, economia britanicã
a avut o creºtere de 1,4% în perioada
aprilie-iunie 2013. Aceasta este cea
mai rapidã creºtere înregistratã de
PIB-ul Marii Britanii din 2011 pânã
în prezent.

Scade ºomajul
în Spania

Rata ºomajului din Spania a scã-
zut în trimestrul al doilea, pentru pri-
ma oarã în ultimii doi ani. Conform
Institutului Naþionalã de Statisticã
de la Madrid, rata ºomajului din Spa-
nia a ajuns la 26,3% în intervalul
aprilie - iunie, de la recordul de
27,2% consemnat în trimestrul ante-
rior. Economiºtii estimau cã rata
ºomajului va rãmâne neschimbatã în
trimestrul al doilea, faþã de cel ante-
rior.

În prezent, rata ºomajului din Spa-
nia este de trei ori mai mare decât era
înainte ca economia þãrii sã înceapã
sã scadã, în 2008.
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Sinteza zilei: Gâdea
ºi Ciuvicã, în direct
în studiourile DNA

Dosarul în care directorul ge-
neral al Antena TV Group
este cercetat pentru cã l-ar

fi ºantajat pe administratorul
RCS&RDS a ajuns la faza în care
vedete media au ajuns sã ofere de-
claraþii la DNA. Directorul general
al Antena 3, Mihai Gâdea, ºi Mugur
Ciuvicã, directorul Grupului de
Investigaþii Politice, s-au prezentat
ieri la Direcþia Naþionalã Antico-
rupþie, unde au oferit declaraþii în
dosarul mai sus menþionat. Societa-
tea Antena 3 SA este urmãritã penal
pentru complicitate la ºantaj, direc-
torului firmei, Mihai Gâdea, fiindu-i
aduse la cunoºtinþã învinuirile, în
calitate de reprezentant al societãþii.
Comunicatul DNA precizeazã: „În
cauza penalã referitoare la infracþiu-
nea de ºantaj reþinutã în sarcina in-
culpatului Alexandrescu George
Sorin, director general al Antena
TV Group, cât ºi cu privire la învi-
nuiþii Voiculescu Camelia-Rodica,
Matiescu George Daniel ºi per-
soanele juridice S.C. Antena TV

Group S.A. ºi S.C. Intact Publishing
S.R.L., ale cãrei aspecte au fost me-
diatizate prin comunicatele de presã
din datele de 30 mai 2013 ºi 11 iulie
2013, procurorii din cadrul Direcþiei
Naþionale Anticorupþie au dispus ex-
tinderea cercetãrilor ºi începerea ur-
mãririi penale faþã de persoana juri-
dicã S.C. Antena 3 S.A. în sarcina
cãreia s-a reþinut complicitate la in-
fracþiunea de ºantaj”.

Vizibil iritat dupã întâlnirea cu
procurorii, Mugur Ciuvicã a fost
foarte acid la ieºirea din sediul DNA:
“Nu i-am întrebat dacã m-au pus sub
învinuire. Prima prostie care m-au
întrebat a fost cum am intrat în pose-
sia documentului. Le-am spus cã e o
acþiune de poliþie politicã a DNA
împotriva trustului Intact ºi cã nu-mi
amintesc cum am intrat în posesie ºi
cã nu le-aº spune nici dacã mi-aº
aminti pentru cã responsabilitatea
mea este sã-mi protejez sursele”.

OCTAVIAN DAN

(continuare în pagina 2)

“Existã o bursã a ponturilor
în piaþa hoþilor”

(Interviu cu Gabriel Mihai Badea, preºedintele Federaþiei Serviciilor de Securitate din România)

l “Hoþii se simt în puºcãrie mai bine ca acasã” l “Deficit de securitate la sucursalele bancare”
l “Hoþii profesioniºti ºi-au creat sindicat, au avocaþi”

Reporter: Din toate incidentele
care au avut loc în ultima vreme,
pare cã infracþionalitatea a crescut,
în þara noastrã. Aºa este?

Gabriel Badea: Într-adevãr, este
o aparenþã de creºtere a infracþionali-
tãþii, dar care nu este neapãrat confir-
matã de statistici. Infracþiunile de ge-

nul spargerilor de locuinþe, furturilor
din magazine sunt situaþii care au
impact direct ºi puternic asupra oa-
menilor ºi de aici percepþia opiniei
publice cã lucrurile au degenerat.

Reporter: Foarte recent au avut
loc furturi de bunuri din casetele de
valori de la bãnci. Cums-a ajuns aici?

Gabriel Badea: Furturile din ca-
setele de valori întotdeauna au con-
stituit un subiect controversat. Când
este vorba despre o bancã, pare ºi
mai surprinzãtor, însã trebuie ºtiut cã
astfel de infracþiuni au avut loc ºi în
alte þãri, cu mult înainte sã se
întâmple la noi. La capitolul infrac-

þionalitate, se pare cã România este
puþin defazatã. Infracþiuni care aveau
mare impact în alte þãri cu ani în
urmã, respectiv furturile din banco-
mate sau din casetele de valori ale
bãncilor, la noi au ajuns în actualitate
doar în ultimul timp. Hoþii vin din
strãinãtate cu mai multã experienþã
în astfel de infracþiuni, au acces la
tehnologia modernã ºi gãsesc ºi te-
ren propice, pentru cã, neefiind încã
expuºi la astfel de acte, românii nu
ºi-au luat mãsuri de protecþie cores-
punzãtoare.

De exemplu, dacã la un moment
dat era o mare discuþie despre hoþii
români care clonau carduri prin alte
þãri, acum aceºti hoþi încep sã se
orienteze ºi spre „piaþa internã”.

În ceea ce priveºte atacurile împo-
triva bãncilor, trebuie observat cã ºi
aici avem uneori un deficit de securi-
tate. În primul rând, bãncile sunt in-
stituþii care urmãresc realizarea unui
profit, iar acesta se face de multe ori
ºi prin reducerea costurilor.

A consemnat
EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 11)

LISTAREA DUALÃ, NECESARÃ
PENTRU SUCCES

Dumitraºcu: “BVB, prea
micã pentru Romgaz”
l Statul, hotãrât sã obþinã 600 milioane de euro
din vânzarea pachetului de 15%

Compania Romgaz ar putea
avea parte de o listare dualã
în luna noiembrie, respectiv

pe piaþa de la Bucureºti ºi la Londra
sau Varºovia, a declarat, ieri, Ga-
briel Dumitraºcu, directorul Direc-
þiei Privatizare ºi Administrare din
cadrul Departamentului pentru
Energie.

Întrebat cum merg discuþiile pe
aceastã temã cu ASF, în contextul
în care Fondul Proprietatea (FP)
aºteaptã, de multe luni, listarea se-
cundarã pe Bursa din Varºovia,
domnul Dumitraºcu ne-a rãspuns:
„Eu sunt încrezãtor cã vom putea
face o listare dualã ºi cã vom convin-
ge ASF sã asigure condiþiile tehnice.
Discutãm de mai mult timp cu ASF
pe aceastã temã”.

ALINA TOMA VEREHA

(continuare în pagina 5)

Numãrul infracþiunilor de genul

spargerilor de locuinþe ºi furturilor

din magazine pare sã fie în creºtere,

în opinia lui Gabriel Mihai Badea,

preºedintele Federaþiei Serviciilor

de Securitate (FSS) din România,

care ne-a spus, într-un interviu, cã

hoþii se întorc din strãinãtate cu mai

multã experienþã ºi chiar dispun de

tehnologie modernã.

“Dacã la un moment dat era o mare

discuþie despre hoþii români care

clonau cardurile strãinilor, acum

aceºti infractori încep sã vinã ºi

spre noi”, ne-a declarat domnul Ba-

dea. De asemenea, domnia sa spu-

ne cã, în ceea ce priveºte spargerile

de locuinþe, dintotdeauna a existat

chiar o “bursã a ponturilor”, hoþii

fãcând schimb de experienþã ºi in-

formaþii în interiorul puºcãriilor,

unde se spune cã unii dintre ei duc

un trai mai bun decât cel de acasã.

DEªI CONTRAZIS DE TOATE AUTORITÃÞILE, ZIARUL BURSA
A AVUT DREPTATE

Nuclearelectrica nu a fost listatã
în iunie
l Ziarul BURSA a afirmat cã termenul va fi amânat pentru luna
septembrie, ceea ce autoritãþile confirmã acum

Compania Nuclearelectrica
va fi listatã la Bursã la jumã-
tatea lunii septembrie, pen-

tru cã luna august este una moartã, a

precizat, ieri Gabriel Dumitraºcu,
directorul Direcþiei Privatizare ºi
Administrare din cadrul Departa-
mentului pentru Energie.

Declaraþiile domnului Dumi-
traºcu confirmã informaþiile publi-
cate de ziarul BURSA încã din luna
mai, potrivitã cãrora Nuclearelectri-
ca va fi listatã în toamnã. La acel mo-
ment, mai mulþi oficiali guver-
namentali au reacþionat ºi au spus cã
listarea va avea loc în iunie.

Pe 15 mai, ministrul delegat pen-
tru buget Liviu Voinea a contrazis
informaþiile publicate de ziarul
nostru, afirmând cu tãrie despre
listarea Nuclearelectrica: “În iunie!
Nu se amânã!”.

Pe 22 mai, ministrul delegat pen-
tru Energie, domnul Contantin
Niþã, afirma cã Executivul a decis
sã facã listarea Nuclearelectrica în
iunie pentru a respecta acordul cu
FMI. (A.G.)

(continuare în pagina 5)

DUPÃ CE UN AL TREILEA ACÞIONAR A CERUT TRECEREA LA SISTEMUL DUALIST,

BVB decide, astãzi, dacã va convoca AGA
Consiliul Bursei de Valori Bu-

cureºti (BVB) decide, astãzi,
dacã va convoca Adunarea

Generalã a Acþionarilor (AGA) ca
sã dezbatã trecerea la sistemul dua-
list de conducere, ne-a declarat ieri
domnul Lucian Anghel, preºedinte-
le Consiliului de Administraþie
(CA) al BVB.

Întrunirea de astãzi a Consiliului
vine în urma solicitãrilor separate ale
acþionarilor SIF Moldova, Lucian
Isac ºi Dorin Cojocaru de convocare
a Adunãrii Generale a Acþionarilor.
Printre cererile acestora se numãrã
trecerea la sistemul dualist de condu-
cere, reducerea cvorumurilor nece-
sare þinerii Adunãrilor Generale

Extraordinare, în conformitate cu le-
gea societãþilor comerciale,
31/1990.

Prevederile legii societãþilor co-
merciale stabilesc cvorum de 25%
din drepturile de vot la prima convo-
care, respectiv de 20% la a doua con-
vocare a AGEA, în timp ce, în pre-
zent, prin statutul Bursei acestea sunt
de 75%, respectiv 50% la prima ºi a
doua convocare.

Cei trei au mai cerut convocarea
AGOAºi pentru alegerea membrilor
Consiliului de Supraveghere ºi a
preºedintelui acestuia, precum ºi
aprobarea contractelor de admini-
strare ºi mandat pentru membrii
Consiliului de Supraveghere ºi Di-

rectorat.
O altã cerere constã în împuterni-

cirea Consiliului Bursei sã iniþieze
demersurile necesare astfel încât în
termen de 60 zile sã prezinte acþiona-
rilor o strategie ºi un plan de acþiune

privind colaborarea cu OPSPI pen-
tru utilizarea mecanismelor specifi-
ce pieþei de capital în proiectele de
privatizare dezvoltate de statul
român, precum ºi un proiect complet
privind înfiinþarea CCP (n.r. Contra-
parte Centralã, pentru funcþionarea
pieþei locale de derivate). Acþiunea
vizeazã dezvoltarea BVB ºi sporirea
numãrului de IPO/SPO-uri.

Solicitãrile celor trei
acþionari depãºesc pragul
de 5%, dar sunt separate

Acþionarul BVB Dorin Eugen
Cojocaru, care deþine 0,0327% din
capitalul social al BVB, a cerut pe 22

iulie convocarea AGA.
Acþiunea acestuia vine dupã soli-

citãri similare din partea acþionarilor
SIF Moldova (care deþine 4,99% din
capitalul social al BVB) ºi directorul
Estinvest Ovidiu Lucian Isac (cu
0,000456% din titlurile BVB).

Cumulat, cei trei acþionari au pe-
ste 5% din capitalul social al BVB,
însã cererile sunt separate, aºa cã
rãmâne la latitudinea Consiliului
dacã va convoca AGA sau nu.

Sunt voci care susþin cã unii dintre
solicitanþi ar cam da înapoi în acest
demers.

SIMONA ªERBÃNESCU

(continuare în pagina 13)

Listarea secundarã a Fondului Pro-

prietatea la Varºovia a creat diver-

genþe de opinie în rândul oficialilor

ASF, iar acest lucru a fost transmis

fãrã ocoliºuri în spaþiul public. Mircea

Ursache, vicepreºedinte al ASF,

susþine cã nu se poate ca ASF sã blo-

cheze listarea unui emitent pe o altã

piaþã din Europa, în timp ce preºedin-

tele Dan Radu Ruºanu a spus cã nu

este de acord cu listarea la Varºovia,

decât pe principiul reciprocitãþii.

Surse din piaþã susþin cã o listare a

unui emitent important la Bucureºti

ºi pe altã piaþã ar diminua semnifica-

tiv lichiditatea BVB, care deja este

foarte scãzutã.

Acesta este contextul în care De-

partamentul pentru Energie a anun-

þat cã vrea o listare dualã a Romgaz

în toamnã, respectiv pe piaþa de la

Bucureºti ºi la Londra sau Varºovia.

Statul vrea sã obþinã foarte mulþi

bani din vânzarea a 15% din Rom-

gaz, iar Bursa de la Bucureºti este,

evident, prea micã.


